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З А П И С Н И К 

са 20. сједнице Комисије за саобраћај и комуникације, 

 одржане 30.08. 2005. године  

 

Сједници су присуствовали чланови Комисије:            

  

1. Милош Јовановић, предсједавајући  

2. Селим Бешлагић  

3. Адем Хускић      

4. Изет Хаџић              

5. Мухамед Морањкић  

6.   Ружа Сопта  

 

 

Сједници нису присуствовали: Иво Лозанчић, Ненад Мишић и Милорад Живковић. 

У име Савјета министара БиХ сједници су присуствовали: Жељко Кнежевић, помоћник 

министра у Министарству комуникација и транспорта, Мирко Шкрбић, директор ЦИПС-

а, Жељко Брчкало, службеник Министарства комуникација и транспорта БиХ и Тарик 

Заимовић, представник УНДП-а.   

 

Сједници је присуствовао и привремени секретар Комисије Ахмед Јаловичић. 

Предсједавајући Милош Јовановић предложио је сљедећи 

 

Д Н Е В Н И   Р Е Д    
  

1. Верификовање записника са 17. сједнице, одржане 09.06. и 13. 06. 2005, 18. 

сједнице, одржане 22. 07.2005. и 19. сједнице, одржане 27.07.2005. године; 

2. Предлог закона о Агенцији за информационо друштво Босне и Херцеговине, 

предлагач Савјет министара БиХ; 

3. Остала питања. 

 

Дневни ред једногласно је прихваћен. 

 

Ад. - 1. 

Записници 17. сједнице, одржане 09.6. и 13.06.2005,18. сједнице, одржане 22.07.2005. и 

19. сједнице, одржане 27.07.2005. године, једногласно су прихваћени. 

Након што је Комисија једногласно прихватила записнике сједница на којима је 

разматран Предлог закона о основима безбједности саобраћаја на путевима у Босни и 

Херцеговини, предсједавајући је упознао присутне да је дана 25.08.2005.  

Представничком дому достављен  допис ОХР-а у којем је наведено да ОХР није 

учествовао у писању Предлога закона о основима безбједности саобраћаја на путевима у 

Босни и Херцеговини, нити иза њега стоји. 

 

Предсједавајући је истакао да су чланови Комисије уложили пуно труда и времена 

радећи на  Предлогу закона о основима безбједности саобраћаја на путевима у Босни и 

Херцеговини, те сматра да је Закон добро урађен и да га треба усвојити. 
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Мухамед Морањкић подржао је излагање предсједавајућег и истакао да је Закон 

добар,  да су у његовој изради сарађивали и професори  и стручњаци, те да су одржане и 

двије јавне расправе. 

 

Ружа Сопта истакла је да јој није јасно са чиме ОХР није сагласан, те зашто се није 

раније укључио у рад на изради Закона. 

 

Селим Бешлагић подржао је излагање предсједавајућег  и истакао да подржава 

усвајање Закона. 

Адем Хускић подржава мишљење чланова Комисије и истиче да је Закон добар. 

 

 

Предсједавајући је предложио да Комисија усвоји сљедећи закључак: 

Прима се к знању допис ОХР-а, а Комисија сматра да Закон треба да иде даље у 

редовну парламентарну процедуру и да га треба усвојити.  

Комисија је једногласно прихватила закључак. 

 

Ад. – 2. 

Предсједавајући је упознао присутне да је Уставно-правна комисија Представничког 

дома утврдила да постоји ваљан уставно-правни основ за доношење Закона, да нема 

уложених амандмана, отворио расправу и позвао представнике предлагача да се  

изјасне о Предлогу закона. 

 

Жељко Кнежевић истакао је да је Закон настао из велике потребе за развојем 

информационог друштва и да је неопходно да се Босна и Херцеговини укључи у тренд 

развоја информационог друштва. Све је почело придруживањем Пакту стабилности 

2002. године, кад је утврђена потреба за развојем информационог друштва земаља 

Југоистичне Европе. Истакао је да је међу шеснаест тачака Споразума о стабилизацији 

и придруживању предвиђено и формирање Агенције,  да је Мјешовита комисија радила 

у изради Нацрта закона и да је ОХР био укључен у рад Комисије. Резултат тог рада је 

Нацрт закона који је дошао у процедуру. 

 

На  питање Руже Сопте ко су чланови Радне групе, Жељко Кнежевић одговорио је да 

је Одлуком Савјета министара БиХ формирана Радна група за разматрање Предлога 

закона.  

 

Мухамед Морањкић истакао је да је у Женеви у децембру 2003. године одржан  Први 

свјетски конгрес информационих друштава, на којем су учествовали представници 

Парламентарне скупштине БиХ и Савјета министара БиХ, те сматра да је овај закон  

наставак реализације дијела обавеза преузетих на Конгресу. 

 

Адем Хускић сматра да треба да постоји Агенција, те је затражио да се појасни члан 3. 

Закона, јер није прецизирана  сарадња Агенције са министарствима. 

Жељко Кнежевић одговорио је да је предвиђена блиска сарадња са Министарством 

комуникација и транспорта,  као и да Агенција одговара Савјету министара БиХ, те да 

је тренд у свијету да агенције буду  што више независне. 

 

На питање Селима Бешлагића коме је Агенција подређена, Мирко Шкрбић је 

одговорио да је Агенција независна,  да блиско сарађује са Министарством 

комуникација и транспорта, Министарством цивилних послова, те да је Агенција 

технички сервис који треба да обезбиједи информатичку подршку за цјелокупну јавну 

управу, а  да је члан 3.  Закона резултат одређених компромиса. 
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Предсједавајући је указао да у Предлогу закона има доста нејасноћа.  Навео је члан 3. 

тачка 4),  те да није логичан члан 21. став (2), у којем стоји да Комисија може да нареди 

директору Агенције, затим члан 8, који предвиђа да је у надлежности Босне и 

Херцеговине вођење базе електронских података, што је у супротности са Уставом 

Републике Српске и Федерације БиХ. Истакао је да није предвиђено сједиште 

Агенције,  затим да није јасан члан 9. став (2) који се односи на интерресорну комисију 

за набавке, те указао на нејасноће у члановима 12. и 24. Сматра да треба продужити 

рок за подношење амандмана, те да на овој сједници не треба гласати о принципима 

Закона. 

 

Адем Хускић сматра да је Закон потребан и предлаже да се усвоје његови принципи.  

 

Тарик Заимовић истакао је да је Закон произашао из низа докумената чији је 

потписник Босна и  Херцеговина, да је Европска комисија сугерисала оснивање 

посебног министарства за информационо друштво. Што се тиче одговорности 

Агенције, сматра да у Закону јасно стоји да Министарство комуникација и транспорта 

прати рад Агенције, те да Агенција одговара и другим министарствима уколико 

затраже одржавање базе података. У вези са чланом 21. Закона, сматра да је потребна 

снажна парламентарна контрола,  у случају да директор Агенције не поштује прописе. 

 

Изет Хаџић истакао је да подржава продужење рока за подношење амандмана, те да је 

Предлог закона солидан, као и да би требало да се гласа о принципима Закона. 

 

Ружа Сопта констатовала је да  је пракса  Савјета министара БиХ да се не дефинише 

сједиште Агенције. Сматра да тај недостатак треба отклонити и да је потребно  

ријешити  питање сједишта. 

 

Предсједавајући је истакао да је интерес и предлагача и Комисије да се уради што 

бољи текст Закона, те да је неопходно продужити рок за подношење амандмана ради 

добијања додатних информација од предлагача Закона, као и да чланови Комисије до 

наредне сједнице путем амандмана прецизирају одређене дилеме и нејасноће на које је 

указано у току расправе о појединостима Предлога закона. 

Након спроведене расправе, Комисија је једногласно закључила да се од 

Колегијума  Дома тражи одобрење за продужење рока од 10 дана за подношење 

амандмана. 

 

Ад. – 3.    

 

Мухамед Морањкић предложио је да се усвоји сљедећи закључак: 

Тражи се од Министарства  комуникација и транспорта  БиХ да се у року од десет 

дана достави Протокол бодовања за ЦЕМТ дозволе. 

Закључак је једногласно прихваћен. 

Комисија је завршила рад у 16.55 часова. 

 

 

 

 

    ПРИВРЕМЕНИ СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ           ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ КОМИСИЈЕ 

             Ахмед Јаловичић                                                        Милош Јовановић 

                

 

 


